
Referat bestyrelsesmøde Andst skole og børnecenter. 
Tirsdag d. 13/6 2023.  
Referent Susanne Elsgaard Pedersen. 
 
Velkomst & godkendelse af Dagsorden  
Afbud: Mikkel, Beinta, Anita, Stine. 
I dag holder vi møde uden power point. 
Dagsorden er godkendt. 

Referat fra sidste møde vil blive tilsendt.  

 

1. Nyt fra. Det er besluttet at give dette punkt mere tid 30 minutter, for at komme hele vejen rundt. 
- Elevrådet ikke meget nyt, der er brugt meget tid på at forberede trivselsdag som er afholdt i dag.  
God oplevelse med møde med Østerbys bestyrelse. 
Efter sommer Tal ordenligt kampagne.  
Sally foreslår at venskabsklasserne er sammen i udvalgte frikvarterer fx venskabsfrikvarter on ugen.  Skaber 
god kultur/sammenhængskraft, og relationer på tværs.  
 
- Personale travlt med at afslutte skoleåret og lave skemaer til næste år, har fået godt, nyt hjælpeprogram 
til skemalægning. Kommunen har stillet rådgivning til rådighed.  
SFO travlt med førskolebørnene, det går rigtig godt og de er faldet godt til. 
SFO holder sommerfest på fredag for børn tilmeldt SFO.  
 
- Forældre Randi og Helle vil lave ”procedurebeskrivelse” for overgang til førskole, skole, ferielukning, hvilke 
opgaver har forældrene i forhold til tilmelding/udmelding. Særlige regler gælder for forskellige klassetrin. 
 
 
- Formanden har lidt nyt omkring ny skolestruktur, i forholdt betydning for elever i ABC. Østerby bliver 
overbygningsskole for skolerne i Vejen by. Skolernes kapacitet udnyttes bedre ved denne løsning. 
Forskellige forslag er i høring. Vi kan lave høringssvar, frist 15/8. Vi vil her udtrykke generel bekymring om 
Vejen Kommunes økonomiske prioritering af børnene i kommunen, men har ingen indsigelser i forhold de 
forslag der er for ny skolestruktur.  
 
2. Kommende skoleår. v/Randi  
- Hvilke fokuspunkter har Bestyrelsen i det kommende år  
- Obs på valg til foråret  
 
Vi skal gøre en forskel for ABC, Randi har læst referater fra tidligere møder til inspiration for fremadrettet 
indsatser. Hun foreslår at vi har øget fokus på forælder inddragelse. 
Det er svært at rekrutter kvalificeret personale. Kan vi gøre noget med branding af ABC i Vejen kommune. 
Kommunen skal fortsat engageres i positivt blik på at udvikle skolen. 
Er der steder internt i ABC, hvor bestyrelsen kan være en samarbejdspartner. 
ABC har ry været god til at prioritere læsning, sætte tid af i løbet af dagen til læsning. Lone startere bogklub 
op fra næste skole år, har prøvet det af på 5.klasse elever. Næste år bliver der pause fra digitale læse 
platforme.  
Toiletterne, der skal følges op, det kom ikke helt i mål. Sally oplever at der har været en forbedring. Der er 
enkelte elever, der ikke ved hvordan man opføre sig på et offentligt toilet, de bliver fulgt frem og tilbage.  
Der er nogle bestyrelses medlemmer der er på valg til næste år. I forbindelse hermed skal der laves 
branding, for at tiltrække nye engageret medlemmer til bestyrelsen.   



 
 

 
 
 
3. Orientering omkr. Fritidsklubben. v/Randi  
- Opstarten  
- Evaluering  
- Efter sommerferien  
 
Mandag bliver klub-dag, hver 3. uge. Gode tilbagemeldinger Tanit gør et stort stykke arbejde, sikkerhed er i 
fokus, der laves lister over hvilke børn der deltager i hvilke aktiviteter, så den voksne der står for aktiviteten 
ved hvem han/hun har med sig. Fast punkt er madlavning og fælles aktivitet efter aftensmads. 
Randi har søgt 100.003 kr, til et aktiv- floor, vi har fået 50.000 tildelt. Det er den store tilkøbs-pakke der 
bliver købt, aldersmæssigt vil det kunne benyttes af børn fra vuggestuen til 6.klasse. 
Herudover er der allerede indkøbt forskelligt udstyr, som klubben kan benytte.  
 
 
 
4. Trivseslrådene på ABC, v/Randi  
- Samarbejde mellem Trivseslrådene og ABC  
- Samarbejde mellem Trivseslrådene og bestyrelsen  
 
Natacha er tovholder på trivselsråd. Men er forhindret i at deltage i mødet i dag, derfor tager Randi dette 
punkt.  
Trivselsråd tilrådes fra vuggestuen. Trivselsrådende har haft erfa-møde og det har været en succes. 
Ønsker for samarbejde mellem, trivselsråd og ABC personale. Hvordan kan trivsels rådende bruges endnu 
mere, og dermed motiveres til større engagement.  
 Klassen kassen hvad skal den bruges til, skal det forblive frivilligt. Der er en del ”uro” om dette emne.  
 To gange om året mødes bestyrelsen med trivsels rådene. 
Tilflyttere synes det kan være svært at blive en del af fællesskabet i Andst, beboerne i Andst- kan virke 
sammentømret, kan trivseslrådene gøre noget- der er noget der er beskrevet i princippet. For eksempel  
Mentor/buddyordning.  
Det er ikke nødvendigvis godt med mange arrangementer i løbet af et skole år.  
Ny dannet Forældreråd skal blive længere til forældremøde, og holde møde med klasse lærerne. 
En understregning af vigtigheden af at møde op når der arrangeres aktiviteter.     
 
 
 
 
6. Opfølgning på Besøg fra Østerbyskolen  
 
Rart at høre hvordan andre gør fx trivselsråd. 
Rart at få ansigt på ”de andre” 
Inspiration til at tale trivselsråd op.  
Kan man få et tættere samarbejde ml. trivselsråd og lærer. – til planlægning af aktiviteter, kan trivselsråd 
aflaste personalet ? 



Et trivselsråd på Østebyskolen, gør en ekstra indsats for at hive forældre med til arrangementer. Helle 
fortæller at  der var et trivselsråd, der ringede rundt til dem der ikke havde meldt sig til et arrangement, 
eller havde meldt fra til et arrangement for at følge op og tilbyde hjælp til at komme.  
 Kan personale opfordre til trivselsrådet til at lave arrangementer, der støtter når der er konflikter i klassen. 
Forældreråd skal blive længere til forældremøde, og holde møde med klasse lærerne. 
En understregning af vigtigheden af at møde op når der arrangeres aktiviteter.     
 
 
7. ABC V/Helle og Randi  
- Hvordan står det til i ABC  
- Kort orientering vedr. processen omkring stillingsopslag til Børne Center Leder stillingen  
 
Stillingopslag er endnu ikke lavet da Vejen kommune har været i proces omkring nye skoledistrikter i 
kommunen og ikke har ønsket at lave stillingsopslag før dette var mere fastlagt. Regin, deltager på 
bestyrelses møde d. 15/8, hvor vi skal gennemgå ansættelses procedure og komme med indput til 
stillingsopslag.    
 
Overordnet fungere skolen godt med en konstitueret leder, der er meget travlt. God opbakning fra 
personale.  
 
Der er problemer med opførsel/trivsel i 4. klasse, flere elever fra klassen er meldt ud af ABC, der er hyret en 
konsulent ind der kan komme med råd og vejledning. 
Der er problemer med relationerne i pigegruppen i 3. klasse, kan trivselsrådet i klassen evt. være en del af 
løsningen på det problem .  
 
 
 
 


